
 Protokół 
XXII sesji Rady Osiedla św. Łazarz 

z 28 września 2016 r. 
 
Sesja Rady Osiedla Św. Łazarz odbyła się w siedzibie przy ul. Wyspiańskiego 27. 
Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godz. 17:40. 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 
 
W obecności kworum (14 osób obecnych) obrady XXI Sesji Rady Osiedla Św. Łazarz 
otworzył Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. Na protokolanta powołano Joannę Warsztę – pracownika 
Wydziału Wspierania Jednostek Pomocniczych Miasta.  
 
 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący odczytał porządek obrad, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Radni 
nie wnieśli uwag. 
 
Godz.: 17:43 – do obrad dołączyła Radna Agnieszka Glapa. Od tej chwili w sesji brało udział 
15 radnych. 
 
 
3. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji stałej zmiany trasy linii 

tramwajowej nr 10. 
 
Przewodniczący Rady, Filip Olszak, zreferował pismo otrzymane od Zarządu Transportu 
Miejskiego i poprosił radnego, Romana Modrzyńskiego, o wyrażenie swojej opinii nt. zmiany 
trasy linii tramwajowej nr 10. Radny Modrzyński, który na co dzień pracuje jako motorniczy, 
zwrócił uwagę na to, iż zmiana trasy linii tramwajowej nr 10 spowoduje wydłużenie drogi dla 
osób udających się na Dworzec Główny. Ponadto, obecnie przystanek „Most dworcowy” to 
dobry punkt przesiadkowy w relacji Łazarz-Wilda, a działający w jego obrębie ITS działa na 
korzyść komunikacji miejskiej, czyniąc ją priorytetem. Sytuacja taka nie ma miejsca w relacji 
Towarowa -Św. Marcin, co może wydłużać czas przejazdu. Poza tym, wprowadzenie 
dodatkowej linii na ul. Św. Marcin może zakłócić funkcjonowanie pozostałych linii 
tramwajowych kursujących tą ulicą. 
Radni poparli uwagi radnego R. Modrzyńskiego, w związku z czym, Przewodniczący Rady, 
zaproponował podjęcie uchwały negatywnie opiniującej.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXII/134/II/2016 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 3). 
 
 
 
 



4. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania zmiany organizacji ruchu na ul. 
Limanowskiego. 

 
Przewodniczący Filip Olszak, poprosił Przewodniczącą Zarządu, Marię Łazarz, 
o przedstawienie sprawy. Propozycja Wydziału Transportu i Zieleni opiera się na 
wprowadzeniu na ul. Limanowskiego strefy 30. Zmiana ta ma służyć przede wszystkim 
uspokojeniu ruchu oraz podniesieniu bezpieczeństwa dzieci uczęszczających do pobliskiej 
szkoły.  
Radny Piotr Pałgan zauważył, że oprócz ul. Limanowskiego, strefą 30 powinna zostać objęta 
również ul. Wyspiańskiego, ze względu na nadmierną prędkość jaką osiągają poruszający się 
po niej kierowcy. 
Przewodnicząca Maria Łazarz dodała, że problem ten już niejednokrotnie zgłaszali 
mieszkańcy Osiedla, którzy chcieliby uspokojenia ruchu na jego terenie. Również Rada 
poruszała ten temat już kilka lat wcześniej. 
Zdaniem Przewodniczącego Rady, jak sama nazwa wskazuje, strefa 30 powinna obejmować 
pewien obszar, więc warto by dołożyć starań, aby została nią objęta większa ilość ulic. 
Obecnie strefa 30 obejmuje obszar Starego Miasta, a powinien powstać również projekt 
zakładający stopniowe wprowadzenie tej strefy na obszarze Łazarza.  
W związku z przychylnymi uwagami radnych, Przewodniczący Filip Olszak, 
zarekomendował podjęcie uchwały pozytywnie opiniującej. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXII/135/II/2016 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 4). 
 
 
5. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania lokalizacji stacji rowerowych 

Poznańskiego Roweru Miejskiego.  
 
Przewodnicząca Zarządu, Maria Łazarz, przypomniała pismo Zarządu Transportu Miejskiego 
z prośbą o zaopiniowanie proponowanych lokalizacji stacji rowerowych Poznańskiego 
Roweru Miejskiego. Lokalizacje te to:  Dworzec Zachodni – przy budynku poczty, Rondo 
Jana Nowaka-Jeziorańskiego, skrzyżowanie ulic Jarochowskiego i Potworowskiego, 
Jarochowskiego i Palacza oraz Wyspiańskiego i Ułańskiej. Wszystkie powyższe propozycje 
spotkały się z aprobatą radnych, oprócz lokalizacji dot. ul. Wyspiańskiego i Ułańskiej. W tym 
przypadku zaproponowano zmianę na skrzyżowanie ulicy Wyspiańskiego z ulicą Wojskową, 
ze względu na wąski chodnik na ul. Ułańskiej, który i tak już utrudnia pieszym poruszanie się 
po nim.  
W związku z powyższym, podjęto decyzję o przyjęciu uchwały pozytywnie opiniującej, 
wnoszącej o zmianę jednej z proponowanych lokalizacji. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXII/136/II/2016 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 5). 
 
 



 
 
 
6. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta Poznania 

w sprawie ograniczenia czasu funkcjonowania instalacji lub korzystania z urządzeń, 
z których emitowany hałas może negatywnie oddziaływać na środowisko na terenie 
miasta Poznania. 

 
Przewodniczący Rady, Filip Olszak, odczytał treść projektu Rady Miasta Poznania wraz z jej 
uzasadnieniem. Wśród radnych wywiązała się dyskusja. Padły zarzuty, że projekt uchwały 
jest zbyt ogólnikowy. Poza tym, radni wnosili uwagi do samego uzasadnienia uchwały. W ich 
opinii, zabrakło w nim informacji o dopuszczalnym poziomie hałasu, a także jego źródle. 
Radni mieli wątpliwości do tego, co będzie uznawane za hałas: przejazd tramwajów, uliczna 
sygnalizacja, pracujące klimatyzatory, czy tylko hałas z odbywającej się w pobliżu imprezy. 
Ponadto, zdaniem radnych, w uchwale zabrakło określenia jednostki odpowiedzialnej za 
nadzór i przeprowadzanie pomiaru poziomu hałasu oraz tego jakie sankcje będą wymierzane 
w przypadku naruszenia zapisów uchwały. Wątpliwości wzbudziło również wyłączenie ze 
stosowania uchwały imprez objętych patronatem władz miasta. 
Wobec powyższych uwag, Przewodniczący Rady zaproponował podjęcie uchwały 
negatywnie opiniujące projekt RMP. 
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXII/137/II/2016 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 6). 
 
 
7. Projekt uchwały w sprawie projektu uchwały Rady Miasta Poznania w sprawie 

szczegółowych zasad prowadzenia i finansowania narzędzi komunikacji 
z mieszkańcami ze środków budżetowych na realizację zadań przez osiedla. 

 
Przewodnicząca Zarządu, Maria Łazarz, wyjaśniła pokrótce czego dotyczy kolejna uchwała 
Rady Miasta Poznania i zaproponowała przekazanie jej zaopiniowania do odpowiedniej 
komisji Rady Osiedla. Radni nie wnieśli uwag. Odstąpiono od podjęcia uchwały. 
 
 
8. Omówienie pisma Zarządu Zieleni Miejskiej w sprawie ławek na skwerze im. K. 

Nowaka. 
 
Przewodnicząca Zarządu przedstawiła radnym pismo Zarządu Zieleni Miejskiej, w którym 
zaproponowano likwidację bądź przeniesienie w inne miejsce ławek znajdujących się obecnie 
na skwerze im. Kazimierza Nowaka. Ławki te stały się swojego rodzaju „noclegownią” dla 
bezdomnych, którzy załatwiają w tym miejscu swoje potrzeby fizjologiczne, przez co ZZM 
zmuszony jest do corocznej wymiany i uzupełniania znajdujących się tam krzewów. Pytanie, 
gdzie można by te ławki przestawić. Przewodniczący Rady zauważył, że osobom nocującym 
na rzeczonych ławkach proponowano udzielenie pomocy, której oni jednak nie chcieli. 
Zdaniem Przewodniczącego jednym ze sposobów rozwiązania problemu byłoby rozdzielenie 
ławek tak, aby uniemożliwi ć tworzenia z nich koczowisk. Z kolei Przewodnicząca M. Łazarz 



zaproponowała przeniesienie ławek w zupełnie inne miejsce. Mieszkańcy Osiedla prosili np. 
o ustawienie ławki na ul. Stablewskiego, na drodze do przychodni. Radny Wojciech 
Wośkowiak zaproponował natomiast przeniesienie jednej z ławek na skwer przy ul. 
Kolejowej, gdzie stoi już kilka ławek i nie ma z nimi takiego problemu jak na skwerze im. K. 
Nowaka.  
Pismo ZZM dot. przeniesienia dwóch ławek, jednak radni postanowili przenieść jeszcze jedną 
ławkę stojącą na skwerze im. K. Nowaka. Zaproponowano Rynek Łazarski przy stacji 
rowerów miejskich.  
W związku z powyższymi ustaleniami Przewodniczący F. Olszak zdecydował o podjęciu 
stosownej uchwały i autopoprawką wprowadził do porządku obrad pkt 8a: 
- projekt uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji likwidacji ławek ze skweru im. K. 

Nowaka. Radni nie wnieśli uwag. 
 
8a. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji likwidacji ławek ze skweru im. 
Kazimierza Nowaka. 
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13przeciw – 0, wstrzymało się – 2 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXII/138/II/2016 została podjęta przez Rade Osiedla (zał. 
7). 
 
 
9. Sprawozdanie z realizacji zadania grantowego. 
 
Przewodnicząca Zarządu przypomniała, iż tegoroczny grant dotyczył budowy 5 placów 
zabaw przy Przedszkolach znajdujących się na terenie osiedla oraz poinformowała radnych 
o już odbytych, jak i planowanych odbiorach. Uroczyste otwarcie Łazarskich placów zabaw 
przewidziano w pierwszej połowie listopada. 
 
 
10. Zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją, przedstawienie bieżącej 

informacji z prac Zarządu Osiedla między sesjami. 
 
Przewodnicząca Maria Łazarz przekazała radnym informacje dotyczące: 
 
- tzw. mapy dziur, tj. listy ulic i chodników wymagających naprawy; odzew ze strony 

mieszkańców był niewielki, Przewodniczącej udało się jednak przygotować zestawienie, 
które zostanie przekazane Zarządowi Dróg Miejskich; 

- remontu ul. Kasprzaka; 
- rozstrzygnięcia konkursu „Zielony Poznań”, planowanego wstępnie  na 9 listopada br. ; 
- tablic informacyjnych - regulaminu na terenie wybiegu dla psów w Parku Kasprowicza; 
- pisma Spółdzielni „Grunwald” w sprawie podjazdu dla niepełnosprawnych przy filii 

Biblioteki Raczyńskich na ul. Arciszewskiego; 
- pisma ZDM w sprawie zmagazynowanych materiałów staroużytkowych, które nadają się 

do ponownego użycia; Przewodnicząca zaproponowała, by wnieść o ich użycie przy 
remoncie przedeptu przy ul. Arciszewskiego. 

 
  



11. Wolne głosy i wnioski. 
 
Radni nie wnieśli żadnych wniosków. 
 
 
12. Zamknięcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 
obrady sesji. Sesję zakończono o godz. 19:30. 
 
 
Protokół sporządziła:                                                                          Przewodniczący obradom: 
 
 (-) Joanna Warszta                                                                      (-)  Filip Olszak 
 
 
 



Przewodniczący                      Poznań, 17 sierpnia  2016 r. 
Rady Osiedla Św. Łazarz 
 
 
 

Na podstawie § 27 ust. 1 pkt 2 uchwały nr LXXVI/1124/V/2010 Rady Miasta Poznania  

z dnia 31 sierpnia 2010 r. w sprawie uchwalenia statutu Osiedla Św. Łazarz 

 

zwołuj ę 

XXI sesję Rady Osiedla Św. Łazarz, 

która odb ędzie si ę 24 sierpnia 2016 r. ( środa) o godz. 17.30 

w siedzibie Rady Osiedla. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmian w planie wydatków Osiedla na rok 2016. 

4. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania sprzedaży w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości przy ul. Reymonta 35. 

5. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały nazewniczej Rady Miasta 

Poznania w sprawie zmiany nazwy części ulicy Marcelińskiej na Jarosława Ziętary. 

6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia listy zadań remontowych w placówkach 

oświatowych na 2017 r. 

7. Projekt uchwały w sprawie projektu planu wydatków Osiedla na rok 2017. 

8. Projekty uchwał w sprawie zaopiniowania projektów zagospodarowania zielenią  

ul.Bogusławskiego, Karwowskiego, Stablewskiego, Potworowskiego oraz Małeckiego. 

9. Projekt uchwały w sprawie diet dla członków organów osiedla. 

10. Sprawozdanie z przebiegu II edycji konkursu „Łazarskie inicjatywy osiedlowe”. 

11. Zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją, przedstawienie bieżącej informacji z 

prac Zarządu Osiedla między sesjami. 

12. Wolne głosy i wnioski. 

13. Zamknięcie sesji. 

 
 

Przewodniczący 
Rady Osiedla Św. Łazarz 

(-) Filip Olszak 

 
 


